



REFERAT
Bestyrelsesmøde Region København
Brewpub København
Onsdag den 28.11.2012 kl. 18.00

Deltagere:

Henrik Suhr, lokalformand Ballerup
Jerry Jensen, bestyrelsesmedlem Lyngby
David Jensen, lokalnæstformand Ballerup
Steen Christiansen, lokalnæstformand Rødovre
Kim Müller, lokalformand Rødovre
Bodil Hebeltoft, lokalnæstformand København
Jacob Schultz Pedersen, bestyrelsesmedlem København
Mette Radza Jensen, formand Region København
Bjarke Christensen, medlem af landsbestyrelsen
Lars B. Jespersen, næstformand Region København

Afbud:

Lokalafdeling Amager
Lokalafdeling Bornholm

Re: Velkommen og præsentation

Mette bød velkommen og spurgte om det var om Lars ville være referent – han svarede ja – og om de øvrige syntes det var OK – de svarede ja. Herefter præsenterede hver enkelt sig og specielt Mette og Bjarke uddybede deres baggrund.

Re: Året der gik i Region København

Mette nævnte følgende arrangementer:

- Finaleølsmagning sidste uge af februar
- Tur til generalforsamlingen i Odense
- Forsøgt arrangement af tur til Sydsjælland, den var blevet droppet
- Øllets Dag: København: Beerwalk, Amager: Miniølfestival
- Årsmøder, alle lokalafdelinger var blevet besøgt af formand og/eller næstformanden for regionen.
- Vi deltager i Føtex Ølfestival over to weekender

Re: Økonomi

Mette uddelte et ark med regnskab og budget (vedlagt som bilag). Regnskabet blev kommenteret med, at vi havde brugt meget få penge. Bjarke opfordrede til, at vi brugte nogle flere.

Steen spurgte om afsatte midler til tøj og fik at vide, at der til hver lokalafdeling er afsat 500 kr. til køb af tøj i foreningens shop. Hver lokalafdeling laver aftale med sekretariatet om disse indkøb.

Steen spurgte desuden om muligheden for at få tilskud til annoncering. Den slags annoncer er imidlertid meget dyre, så der var almindelig enighed om, at en fælles annoncering f.eks. i forbindelse med Øllets Dag for hele regionen, eller endog i samarbejde med andre regioner, burde overvejes.

Steen nævnte endvidere det tidligere forslag om at lave en konkurrence med regionens bryggerier, hvor de hver især lavede en øl til Øllets Dag. Mette og Lars kunne godt huske forslaget, men mente ikke der var blevet gjort noget ved det siden forslagets fremlæggelse. Grunden var at alle tilsyneladende har glemt alt om det. Lars følger op på dette, og sender en mail ud omkring dette til bestyrelsen for Region København.

Penge til kontorhold blev drøftet. Der var ikke i det forløbne år udbetalt penge til kontorhold. Der er foreløbig ikke afsat penge til kontorhold i budgettet. Når regnskabet for 2012 er færdiggjort, laver vi et nyt budget, afsætter et beløb til kontorhold, og de enkelte lokalafdelinger kan så mod aflevering af originalbilag få dækket udgiften (Referent: Der skal nok laves en eller anden begrænsning, så vi ikke risikerer, at hele dynen fyres af på en gang af en enkelt lokalafdeling i januar).

I det foreløbige budget – som fremgår af Mettes udleverede ark – optræder der en post på 5000 kr. Lokalafdeling Bornholm har endnu ikke færdiggjort planlægningen for deres aktiviteter for 2013 og kunne derfor ikke fremlægge et budget for det påtænkte arrangement, som man søgte midler til. Bestyrelsen for Region København besluttede at afvente et budget, før der blev taget stilling til bevillingen af det nævnte beløb. Der blev stillet spørgsmål om, hvorfor Bornholm skulle have specielt mange penge, men der var almindelig enighed om, at transportudgifter til og fra øen, samt formentlig også en overnatning, ville gøre det dyrere for Lokalafdeling Bornholm at få en foredragsholder udefra til at komme, end det ville være for de øvrige lokalafdelinger. Budget afventes således, før der eventuelt kan gives tilsagn.

Re: Valg af regionsformand

Mette ønskede ikke at genopstille, da hun stiller op til en post i landsbestyrelsen. Mette foreslog Lars som ny formand og han blev herefter valgt. Der var ikke andre kandidater.

Re: Valg af regionsnæstformand

Mette stillede op og blev valgt. Der var ikke andre kandidater.

Re: Vedtagelse af forretningsorden

Mette havde forud for mødet udsendt den eksisterende forretningsorden – og havde desuden medbragt eksemplarer, som blev uddelt.

Lars pegede på et par punkter der bør rettes på grund af lidt uklare formuleringer. **Lars** laver et nyt oplæg og sender det til bestyrelsen til godkendelse.

Steen nævnte, at bestyrelsens medlemmer burde nævnes i forretningsordenen. Det blev vedtaget. **Lars** kontakter hver enkelt lokalafdeling for at være sikker på, hvem der er den pågældende afdelings bestyrelsesmedlemmer i Region København. Det behøver ikke at være formanden og næstformanden.

Bjarke påpegede det uheldige i, at en specifik kørselsgodtgørelse var nævnt. Teksten ændres til: **Den til enhver tid gældende takst.**

Re: Samarbejde i regionen i 2013

Tur til generalforsamlingen:

Mette gjorde opmærksom på, at regionen ikke fremover ville kunne få transporttilskud fra landsledelsen. Hvis vi vælger at lave en tur, skal vi derfor have fundet en anden model end den hidtil benyttede, hvor deltagerne selv har betalt 100 kr. og vi har fået tilskud til resten.

Forskellige muligheder blev drøftet. Bjarke nævnte således, at vi bør henvende os til Region Nordsjælland for at høre, om de ville være interesseret i et samarbejde. Mette gjorde opmærksom på, at vi i de sidste år havde haft et samarbejde med regionerne Nordsjælland, Midtvestsjælland og Storstrøm med opsamlinger i København og Ringsted.

Mette og **Lars** laver et budget og et oplæg til de øvrige regioner. Før de får oplægget tilsendt, udsendes oplægget til kommentering og eventuelle forslag til forbedringer til bestyrelsen for Region København.

Bryggeritur

Efter at den tur vi forsøgte at arrangere til Sydsjælland var blevet droppet, lavede Lars nogle forslag til, hvor vi så kunne tage hen i stedet. Det har vist sig, at der er størst interesse for at tage nordpå, specielt fordi det er her Hornbeer ligger. Lokalformanden for København, Lars Rasmussen, havde været involveret i planlægningen af den tidligere tur, og Lars ville derfor spørge ham, om han ville deltage i planlægningen af turen nordpå. Henrik og Steen gav tilsagn om deltagelse i planlægningen.

Årets Ølnyhed

Vi enedes om at gentage arrangementet. Kim kommer med oplæg. Mette ville foretrække, at det ikke bliver i slutningen af februar og lovede desuden at checke med Keld Vang Lauritsen i landsbestyrelsen, hvornår afstemningen foregår.

Kvindernes Internationale Kampdag

Lars nævnte, at det var planen igen i år at lave et arrangement den 8. marts, kun for kvinder og bad om forslag til foredragsholdere. Fik med det samme nogle stykker, men er åben for flere. To gæve kvinder fra Lokalafdeling København er i samarbejde med Brewpub København i gang med planlægningen.

Øllets Dag

Konkurrencen imellem regionens bryggerier er omtalt ovenfor. Lars sender bestyrelsesmedlemmerne referatuddraget omkring dette. Forhåbentlig i denne uge (uge 48).

Bodil og Jacob nævnte, at man i København havde drøftet muligheden af at holde en miniølfestival, men var lidt usikre på, hvad lokalformanden havde ment med dette. Lars har tidligere drøftet denne mulighed med lokalformanden for København, Lars Rasmussen, og kunne fortælle, at der formentlig henvistes til, at man inviterede bryggere til et arrangement, hvor de stod et sted og præsenterede deres eget øl. Regionen kommer ind i billedet på den måde, at det måske er smart, at vi samarbejder om sådan et arrangement. Det er lidt uheldigt, hvis alle lokalafdelinger konkurrerer om at få bryggerne til at komme til dem. I første omgang går vi imidlertid videre med, at hver enkelt lokalafdeling laver deres eget arrangement.

Mette nævnte at Lokalafdeling Amagers arrangement har karakter af en miniølfestival.

Det blev endvidere drøftet, om de enkelte lokalafdelinger magter at stille 3 – 4 frivillige og lave deres egne arrangementer. Det mente man i Rødovre, men i praksis har det vist sig hidtil ikke at være tilfældet.

Vi enedes om:

- Lars udsender uddraget fra det gamle referat
- Steen laver et udkast til koncept
- Vi melder tilbage til lokalafdelingerne

Typo3 kurser

Steen efterlyste kurser og opdaterede vejledninger på hjemmesiden. Bjarke gjorde opmærksom på at vores webmaster, Brian Hvam, der tidligere har gennemført den slags kurser og har lavet de eksisterende hjemmesider, dels havde meget travlt og at der desuden næppe ville være økonomi til den slags kurser.

Mette og Lars mente at hjemmesiden skulle være opdateret m.h.t. vejledninger, men Lars lovede at spørge Brian om det var tilfældet, da en del af skærbillederne afviger fra de faktiske forhold.

Mette foreslog at Lars skulle gennemføre kurserne for regionen. Det er han villig til og kommer med et oplæg. Formentlig i løbet af næste uge (uge 49).

Re: Budget 2013

Som nævnt ovenfor vil det endelige budget blive lavet, når regnskabet er gjort op den 31.12. Der vil herunder blive taget stilling til bl.a. kontorhold og tilskud til Lokalafdeling Bornholm, såfremt et budget fra dem foreligger på dette tidspunkt.

Mette nævnte endvidere, at midler der ikke var brugt på dette tidspunkt, ville blive fordelt imellem lokalafdelingerne. En fordelingsnøgle blev ikke drøftet, men Lars og Mette kommer med et oplæg, når regnskabet er færdigt.

Re: Bordet rundt

Mette opfordrede de tillidsvalgte – eller deres suppleanter – at møde frem til stormødet i Slagelse den 2. februar. Detaljer foreligger endnu ikke, men Bjarke lovede, at de ville blive udsendt i god tid inden mødet.

Steen efterlyste flere og/eller bedre rabatmuligheder. Bjarke fortalte, at initiativ/materialeudvalget var i gang med nogle overvejelser i den retning, og at der ville komme en udmelding fra dem snart. I øvrigt var der under det seneste stormøde lavet en del gruppearbejde. Steen efterlyste opdatering af dette arbejde.

Jacob spurgte om muligheden af at få en APP – det er vist sådan noget nymodens fiddelihut til smartphones – med rabatmuligheder. En sådan skulle efter sigende eksistere men p.t. ikke eksistere optimalt. Beklaget at jeg ikke fik noteret, hvem der skulle undersøge dette, så jeg gør det selv. Er jeg ved at træde en af jer over tæerne, hvis jeg gør det, så giv lige lyd fra jer.

Lars fortalte, at nogle medlemmer efterlyste udlandsture fordi andre lokalafdelinger/regioner laver den slags. Spurgte om der var interesse i at lave den slags i Region København. Det lød ikke til at være tilfældet. Vi gør i første omgang ikke mere ved dette spørgsmål.

Lars spurgte, om bestyrelsen i Region København holdt nok møder (2 om året). Det blev ikke rigtigt kommenteret ud over, at Mette nævnte forretningsordenen giver mulighed for indkaldelse til yderligere møder, hvis nogen ønsker det.

Lars spurgte, om der var nogen spørgsmål til landsledelsen? Bjarke var jo til stede og kunne måske svare på nogen af dem. Der var ingen spørgsmål.

Lars nævnte, at der var blevet nedsat en række udvalg bl.a. Øllets Dag udvalget, initiativ/materialeudvalget og kommunikationsudvalget. Bjarke mente, at de var synlige på foreningens hjemmeside. Det viste sig ikke at være tilfældet. Bjarke ville derfor kontakte William, der er tovholder for udvalgene, for at få dem synliggjort.

Re: Eventuelt

Referent: Måske skulle nogen af de ovennævnte punkter have været ind her. Beklaget, hvis jeg har lavet en fejl i den retning.

Mødet sluttede kl. 20.41.

LBJ den 29.11.2012 kl. 12.13